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– A költségvetés féléves tel-
jesülésével kapcsolatban nincs 
semmi rendkívüli, hasonlóan 
az előző évekhez, a bevételek 
és a kiadások is időarányosak, 
50 százalék körüliek. Egy he-
lyen, a fejlesztési kiadások so-
rán látható, hogy a kiadások 8, 
a bevételek 12 százalékosan tel-
jesültek. Ez azt mutatja, hogy a 
költségvetésben tervezett fej-
lesztésekkel kapcsolatban még 
aránylag kevés fi zetési kötele-
zettségünk merült fel és nem 
érkeztek még meg az állami tá-
mogatások. A beruházások a 
kezdeti szakaszuknál tartanak. 
Az önkormányzat működé-
se zökkenőmentes volt, fi zeté-
si kötelezettségeinek napra ké-
szen eleget tett a város.

A költségvetés szeptembe-
ri módosítását az önkormány-
zati törvény is előírja. Ilyenkor 
történik meg, hogy a képvise-
lő-testületi döntések pénzügyi 
vonzatait átvezetjük. Tulajdon-
képpen nem is új költségvetés 
készül, mondhatjuk úgy, hogy 
a szokásosnál lényegesen széle-
sebb körű módosítás történik.

– Mi teszi szükségessé ezt a 
széles körű módosítást?

Nekünk minden kell
Új költségvetés készítésére készül Szarvas Város Önkor-
mányzata. A képviselő-testület legutóbbi ülésén szerepelt a fél-
éves gazdálkodásáról szóló beszámolója, melynek tárgyalása 
kapcsán Kozák Imréné a Pénzügyi Ellenőrző Bizottság elnöke 
bejelentette, hogy a szeptemberi ülésen javaslatot terjesztenek 
elő arról, hogy az év utolsó negyedére készüljön új költségvetés. 
A javaslat hátteréről kérdeztük a képviselőasszonyt.

– Mint köztudott, az önkor-
mányzat 1 milliárd forint érté-
kű kötvényt bocsátott ki a fej-
lesztések önerejének fi nanszí-
rozására. Ez a pénz gyakorlati-
lag még megvan, de benyújtott 
pályázatainkkal már sok köte-
lezettséget vállaltunk a terhé-
re. Jelenleg már csak 270 mil-
lió szabad pénzeszközzel ren-
delkezünk. Ezt egészíti ki az a 
mintegy 300 millió forint, amit 
az önkormányzati gazdálkodás 
pozitív szaldójából, a bevéte-
lek és a kiadások kedvező ala-
kulásából adódó megtakarítás. 
Több oka van, hogy teljesen új 
költségvetést készítsünk. 

Egyrészt az intézményi 
struktúrában bekövetkezett 
változások után látni szeret-
nénk, hogy ezek a változások 
hogyan befolyásolják a gazdál-
kodást. Az intézmény-összevo-
násoknak nem a költségmegta-
karítás volt a célja, hanem az, 
hogy az országos oktatási ten-
denciákat kövessük. Ezt látha-
tóan pozitívan értékelik a pá-
lyázatokat elbíráló döntésho-
zók. A Fő téri iskola felújítá-
sára beadott pályázat kedvező 
elbírálásában is kimutatható-

an szerepet játszott az önkor-
mányzatnak ez a törekvése. Azt 
most fogjuk megtudni, hogy az 
éves költségvetésre milyen ha-
tást gyakoroltak az összevoná-
sok, hozzá kell-e tenni a műkö-
désre szánt pénzhez, vagy át le-
het-e csoportosítani belőle más 
költséghelyekre.

Az intézményeknek is segít-
ségükre lesz ha nyolc hónap ta-
pasztalatainak birtokában ter-
vezhetnek az utolsó négy hó-
napra. Az év eleji költségvetés 
készítésekor még bizonytalan-
sági tényezőt jelentettek a vár-
ható energiaár emelkedések, 
az infl ációs hatások. Most már 
pontosítani lehet a kalkuláció-
kat, így elkerülhető, hogy meg-
lepetésszerűen érje az év végi 
elszámolás az intézményeket, 
illetve a fenntartó önkormány-
zatot. 

Végül de nem utolsó sorban 
azért is szükség van a költség-
vetés részletes áttekintésére, 
mert újabb egymilliárdos köt-
vénykibocsátást tervez a testü-
let. A közeljövőben nagyon sok 
pályázati kiírás megjelenése 
várható és mi pályázni szeret-
nénk, hiszen ha ezeket a lehe-
tőségeket elmulasztjuk, az több 
tíz évre visszavetheti a várost a 
fejlődésben. A pályázati önerő-
höz van szükség újabb pénzesz-
közökre, hiszen azt nem elég 
megígérni, szerepeltetni kell a 
költségvetésben.

– Az első egymilliárdos köt-

vénykibocsátásról szóló tárgya-
láson is elhangzott, ez a lépés 
nem veszélytelen, kellemetlenül 
érintheti például az önkormány-
zatot a forintárfolyam változás 
és más, előre nem kiszámítható 
tényező. Az újabb 1 milliárddal 
a rizikó a duplájára növekszik.

– Éppen ezért kell az új költ-
ségvetés, nagyon odafi gyelünk, 
hogy a kiadások ne lépjék túl a 
bevételeket, arra, hogy a köt-
vénykibocsátásból származó 
pénzből semmiképpen ne költ-
sünk működésre. Csak haszna 
származhat az önkormányzat-
nak abból, ha ennek a pénznek 
az okos befektetése befektetőt 
hoz a városba, új vállalkozások 
megtelepedését eredményezi, 
vagy ha intézményfejleszté-
sek valósulnak meg. Egy-egy 
intézményfelújítás, korszerűsí-
tés a működtetési költségének a 
csökkenését is eredményezi.

– Vannak-e konkrét elképze-
lések arra, hogy mit szeretné-
nek megvalósítani a városban 
pályázati támogatással? 

– A városfejlesztési koncepci-
ónk tartalmazza az elképzelése-
ket, melyekhez már nagyon sok 
engedélyes terv elkészült és ké-
szül folyamatosan. (A tervek lis-
táját lásd a túloldalom – a szerk.) 
Az önkormányzat felkészült rá, 
hogy amint a kiírások megjelen-
nek, be tudjuk nyújtani a pályá-
zatokat. Ahogy Babák Mihály 
polgármester úr szokta monda-
ni: Nekünk minden kell.

Augusztus 28-iki ülésén köszöntötte a képviselő-testület 
nyugdíjba vonulása alkalmából dr. Ágoston Bélánét. Mártika 
érdemeit, munkáját a következő szavakkal méltatta dr. Melis 
János jegyző.

Dr. Ágoston Béláné – Márti-
ka  csaknem 15 évet dolgozott a 
Magyar Vöröskereszt humani-
tárius és karitatív tevékenysé-
get folytató szervezetében.

Marikát mindenki szerette, 
munkáját az önzetlen segítés 
jellemezte.

A Vöröskereszt igen sokré-
tű feladatát fáradhatatlanul vé-
gezte- voltak segítői az önkén-
tesek, de azoknak munkáját is ő 
irányította. Békésszentandrás, 
Csabacsüd, Kondoros, Ör-
ménykút, Kardos is a Szarva-
si Területi szervezethez tartozó 
települések, az ottani Vöröske-
reszt alapszervezetek munkáját 
koordinálta. Így a véradást is, 

gyon sokat jelentett, hogy ki-
terjedt jó kapcsolatai voltak, 
hisz elsősorban ennek köszön-
hetően színvonalas rendezvé-
nyeket szervezett. Például: Vi-
lágnapi, Véradók napja, s egyéb 
más rendezvényeket.

A Vöröskereszt égisze alatt 
indult 14 éve a vízimentő kép-
zés, e területen is sokat tett!

A szociális tevékenység kü-
lönösen kiemelkedő az évek so-
rán, munkájában az adományok 
szállítatása, szétosztása mindig 
is nagy feladat volt, emellett a 
közvetlen hozzáforduló rászo-
rulókon is mindig együtt érző-
en segített. Több alkalommal 
aktívan szervezte sérült gyer-
mekek táborozását. 

Mindig is gondoskodott ar-
ról, hogy a helyi médiákon ke-
resztül minél többen ismerjék 
meg a szervezet munkáját.

Munkájáért több elismerés-
ben részesült. 2003-ban Bu-
dapesten vehette át a Vöröske-
reszt Szolgálat Oklevelét, majd 
2007-ben a Kiváló Véradószer-
vező oklevéllel ismerték el ön-
zetlen munkáját. 

Tizenöt év a Vöröskeresztnél

annak helye, időpontja, a helyi-
ekkel való egyeztetés nem kis 
munka volt. A munkájában na-


